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Accounting

Insights into IFRS | Driving clarity in financial reporting

Investors and regulators have been raising concerns about the clarity of financial reporting.
Alongside this, artificial intelligence has fundamentally changed the face of communication,
impacting confidence and trust. Maintaining stakeholders’ confidence and trust is high on the
agenda for all organizations, with clarity of reporting playing a key role.

Insights into IFRS is here to help. Now in its 21st edition, it continues to provide helpful, up-to-
date guidance on the key aspects of financial reporting, to help you ensure your organization’s
corporate reporting meets the changing needs of users.

To learn more, read our article.

How to get your copy of Insights

Insights into IFRS is available as an e-book on ProViewTM. Speak to your usual KPMG contact
to order your copy.

And you can download a copy of Insights into IFRS: An overview, which provides a high-level
briefing for audit committees and boards.

 

Illustrative disclosures | Your essential year-end guides

Investors and regulators have been raising concerns about the clarity of financial reporting,
including climate reporting. Organizations need to be clear on climate in their financial reporting
and be ready for the additional scrutiny that sustainability reporting will bring.

Our 2024 guides to annual financial statements will help. They comprise illustrative disclosures
and a disclosure checklist.

These updated guides reflect standards in issue at August 31, 2024 that are required to be
applied by an organization with an annual reporting period beginning on January 1, 2024.

Read more

 

Fair value measurement handbook | 2024 edition

Organizations are facing a myriad of changes – including the rise of artificial intelligence,
transition to a greener economy and new global taxes – as well as uncertainties about
geopolitical events, inflation and interest rates. Any of these matters may require organizations
to re-evaluate the judgements, inputs and critical assumptions underpinning their fair value
measurements. In times like this, it is critical that organizations tell a clear story by providing
transparent disclosures.

This edition of our Fair value measurement handbook includes a series of questions and
answers on applying the new US Financial Accounting Standards Board Accounting Standards
Update 2022-03 Fair Value Measurement of Equity Securities Subject to Contractual Sale
Restrictions, among other updates. It will help you apply the principles of Topic 820, Fair Value
Measurement and IFRS 13 Fair Value Measurement, as well as understand the key differences
between the two accounting standards.

 

IAS 28 amendments | Applying the equity method

An organization is generally required to account for investments in associates and joint
ventures under the equity method.

To address longstanding application questions on equity accounting under IAS 28 Investments
in Associates and Joint Ventures, the International Accounting Standards Board (IASB) is
proposing to amend the standard.

The proposals provide some new requirements and clarifications, which would help to drive
consistency of financial reporting for investments in associates and joint ventures.

The IASB has requested comments by January 20, 2025.

Find out more

 

KPMG Global Corporate Reporting Institute | New website now live

We're excited to announce the launch of the KPMG Global Corporate Reporting Institute.

This new site showcases the breadth of KPMG insight, guidance and analysis on global
corporate reporting matters in a logical and structured way that reflects the reporting ecosystem
in 2024.

The website spans IFRS Accounting Standards, ESG reporting and connected reporting, and
includes our latest videos, podcasts and blog posts on these topics.

Within the website, you'll find all your trusted KPMG content – including digital hubs on climate
reporting, financial reporting in uncertain times, and the ISSBTM Standards – and of course, our
IFRS toolkit.

Back to top
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Comptabilité

Insights into IFRS | Favoriser la clarté dans l’information financière

Les investisseurs et les autorités de réglementation ont fait part de leurs préoccupations quant
à la clarté de l’information financière. Parallèlement, l’intelligence artificielle a changé
radicalement la nature de la communication, ce qui a eu des répercussions sur la confiance. Le
maintien de la confiance des parties prenantes figure en tête de liste des priorités de toutes les
organisations, et la clarté de l’information financière joue un rôle clé.

La publication Insights into IFRS est là pour vous aider. Maintenant à sa 21e édition, elle
continue de fournir des directives utiles et à jour sur les principaux aspects de l’information
financière pour vous permettre de veiller à ce que l’information financière de votre organisation
réponde aux besoins changeants des utilisateurs.

Pour obtenir plus de détails, consultez notre article (en anglais).

Comment se procurer un exemplaire de la publication Insights into IFRS

La publication Insights into IFRS est disponible sous forme de livre électronique sur
ProViewMC. Communiquez avec votre conseiller habituel chez KPMG pour commander votre
copie.

Vous pouvez aussi télécharger la publication Insights into IFRS: An overview, qui fournit un
aperçu des directives aux comités d’audit et aux conseils d’administration.

 

Exemples d’informations à fournir | Vos guides essentiels de fin
d’exercice

Les investisseurs et les autorités de réglementation ont exprimé leurs préoccupations quant à
la clarté de l’information financière, notamment en ce qui concerne l’information sur les
changements climatiques. Les organisations doivent présenter clairement l’information sur les
changements climatiques et être prêtes à faire l’objet d’une surveillance accrue relativement à
l’information sur la durabilité.

La version 2024 de nos guides sur les états financiers annuels vous sera utile. Ces guides
comprennent des exemples d’informations à fournir et une liste de contrôle des informations à
fournir.

Les guides mis à jour reflètent les normes publiées au 31 août 2024 qui doivent être appliquées
par les organisations pour leur exercice ouvert à compter du 1er janvier 2024.

En savoir plus (en anglais)

 

Fair value measurement handbook | Édition de 2024

Les organisations sont aux prises avec une multitude de changements, notamment l’essor de
l’intelligence artificielle, la transition vers une économie plus verte et les nouveaux impôts à
l’échelle mondiale, et sont confrontées à des incertitudes concernant les événements
géopolitiques, l’inflation et les taux d’intérêt. Tous ces éléments peuvent exiger des
organisations qu’elles réévaluent les jugements, les données d’entrée et les hypothèses
critiques qui sous-tendent leurs évaluations de la juste valeur. Dans un tel contexte, il est
crucial que les organisations brossent un portrait clair de leur situation en fournissant des
informations transparentes.

Cette édition de notre publication Fair value measurement handbook comprend une série de
questions et réponses concernant l’application de la nouvelle Accounting Standards Update («
ASU ») 2022-03, Fair Value Measurement of Equity Securities Subject to Contractual Sale
Restrictions, du Financial Accounting Standards Board (« FASB ») des États-Unis, entre autres
mises à jour. Elle vous aidera à appliquer les principes du Topic 820, Fair value measurement,
et de l’IFRS 13, Évaluation de la juste valeur, ainsi qu’à comprendre les principales différences
entre les deux normes comptables.

 

Modifications de l’IAS 28 | Application de la méthode de la mise en
équivalence

Une organisation est généralement tenue de comptabiliser les participations dans des
entreprises associées et des coentreprises selon la méthode de la mise en équivalence.

Afin de répondre aux questions de longue date concernant l’application de la méthode de la
mise en équivalence en vertu de l’IAS 28, Participations dans des entreprises associées et des
coentreprises, l’International Accounting Standards Board (« IASB ») propose de modifier la
norme.

Les propositions prévoient de nouvelles exigences et des précisions, ce qui favoriserait
l’uniformité de la présentation de l’information financière relative aux participations dans des
entreprises associées et des coentreprises.

L’IASB a demandé que les commentaires lui soient transmis au plus tard le 20 janvier 2025.

En savoir plus (en anglais)

 

KPMG Global Corporate Reporting Institute | Nouveau site Web
maintenant en service

Nous sommes heureux d’annoncer le lancement du site Web KPMG Global Corporate
Reporting Institute.

Ce nouveau site illustre la portée des points de vue, des directives et des analyses de KPMG
sur les enjeux mondiaux liés à la présentation de l’information financière par les sociétés, selon
une approche logique et structurée qui reflète l’écosystème de l’information financière de 2024.

Le site Web couvre les normes IFRS de comptabilité, l’information ESG ainsi que les
informations interreliées, et il contient nos plus récents balados, vidéos et billets de blogue qui
sont axés sur ces sujets.

Vous y trouverez tout le contenu proposé par KPMG (en anglais), qui constitue une source
fiable d’information, notamment des plateformes numériques sur l’information sur les
changements climatiques, l’ information financière en période d’incertitude et les normes de
l’ISSBMC, ainsi que notre boîte à outils sur les IFRS.

Haut
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